
Kuopio         Muistio 5/2025 

 

Kuopion kaupunki 

          

Nilsiän pitäjäraadin kokous 5 /2025 

 

Aika:  14.5.2025 klo 17.30–20.10 

 

Paikka:  Halunatupa, Pieksänkoskentie 31 

               

Jäsenet: Varsinaiset     paikalla etänä  poissa 

  Tolppanen Eila, pj.    x  

Puustinen Maria, vpj.        x 

  Liira Hanna     x 

  Hänninen Maija        x 

  Juutinen Ilmo     x     

  Kaipainen Piia    x 

  Karesvuo Ossi     x     

Launonen Kalevi    x 

Huusko Tiia     x     

Leutonen Urpu-Liisa    x 

Savolainen Miia    x 

 

Varajäsenet  

Hyvönen Irma     x 

Korhonen Merja    x 

Kuosmanen Tuula    x 

Leutonen Jukka    x 

Ahonen Matti     x 

           

 

Kokoukseen oli kutsuttu virallisiksi edustajiksi uudet raadin jäsenet perehtymään Nilsiän 

pitäjäraadin päätöksentekoon ja muihin käytäntöihin. 

 

 

 Asialista 

 

 

1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja Eila Tolppanen avasi kokouksen toivottamalla vanhan ja uuden raadin jäsenet 

tervetulleiksi. Suoritettiin esittely. 

 

 

2. Kokouksen laillisuusuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

Esitys: Kokous todetaan sähköpostilla laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.  

Päätös: Kokous todettiin laillisesti sähköpostilla kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

Paikalla oli puheenjohtaja ja viisi varsinaista vanhan raadin jäsentä sekä kaikki uuden raadin 

varsinaiset jäsenet. 

  

 



3. Esityslistan hyväksyminen työjärjestykseksi 

Esitys: Esityslista hyväksytään esitetyssä muodossa. 

Päätös: Esityslista hyväksyttiin seuraavilla lisäyksillä muihin asioihin. 17.1. Rantapuiston 

avajaiset. 17.2. Suunnistuksen MM-kisoissa raadin rooli, sprinttikisat ovat Nilsiän taajamassa 

ja osa matkoista Tahkolla. 17.3. Terveiset Palonurmen kokouksesta ”mitä meille nyt kuuluu”. 

 

 

4. Valitaan muistion tarkistajat 

Esitys: Vuorossa ovat Karesvuo Ossi ja Launonen Kalevi 

Päätös: Muistion tarkastajiksi valittiin Ossi Kaaresvuo ja Kalevi Launonen. 

 

 

5. Pajulahden vanhempainyhdistyksen yhteistyöpyyntö koskien esitteen 

painattamiskustannuksia. Esite myytävien tonttien kartoittamisesta ja alueen 

elinvoimaisuuden lisäämisestä. 

Esitys: Painatuskustannukset ovat 136.73 € (500 kpl). Puheenjohtaja esittää, että maksetaan 

kustannuksista 100 €. 

Keskustelu: Keskustelussa tuli esille, että kyläläisten oma aktiivisuus on tärkeää alueen 

näkyvyyden ja tulevaisuuden kannalta. 

Päätös: Päätettiin maksaa yhteistyössä painatuskulöuista100 €. Miia Savolainen informoi 

päätöksestä vanhempainyhdistystä. 

 

  

6. Pajulahden vanhempainyhdistyksen yhteistyöpyyntö päiväkoti-ikäisten lasten ja 

perheiden yhteisen salivuoron kustannuksiin. 

Esitys: Kustannuksina haetaan vuoden 2025, 9 kk a’ 18 € = 162 €. Puheenjohtaja esittää, 

että maksetaan syksyn vuorot 4 x 18 € = 72 €, sillä raati ei voi tehdä päätöksiä jo 

tapahtuneista kuluista. 

Keskustelu: Keskustelussa nousi esille kaupungin hinnoittelu koskien koulujen liikunta- ja 

muita tiloja. Uudet hinnastot ovat tulleet voimaan 2023.  

Päätös: Päätettiin maksaa yhteistyössä syksyn vuorot. Kaupunki laskuttaa maksut suoraan 

Hyvinvoinnin edistämisen palvelualueelta. Miia Savolainen informoi päätöksestä 

vanhempainyhdistystä. 

 

  

7. Pajulahden vanhempainyhdistyksen yhteistyöpyyntö alakouluikäisten lasten ja 

perheiden yhteisen salivuoron kustannuksiin. 

Esitys: Kustannuksina haetaan vuoden 2025, 9 kk a’ 18 € = 162 €. Puheenjohtaja esittää, että 

maksetaan syksyn vuorot 4 x 18 € = 72 €, sillä raati ei voi tehdä päätöksiä jo tapahtuneista 

kuluista. 

Keskustelu: Keskustelussa nousi esille kaupungin hinnoittelu koskien koulujen liikunta- ja 

muita tiloja. Uudet hinnastot ovat tulleet voimaan 2023. 

Päätös: Päätettiin maksaa yhteistyössä syksyn vuorot. Kaupunki laskuttaa maksut suoraan 

Hyvinvoinnin edistämisen palvelualueelta. Miia Savolainen informoi päätöksestä 

vanhempainyhdistystä. 

 

8. Pitäjäraadin taloustilanne tammi-huhtikuu 2025 

Esitys: Puheenjohtaja esittelee Nilsiän pitäjäraadin taloustilanteen ja jo sovitut kustannukset. 

Keskustelu: Käytiin yksityiskohtainen keskustelu raadin kulujen tiliöinneistä ja rahan 

kulutuksen seurannasta uusien raatilaisten kanssa 

Päätös: Taloustilanne on talousarvion ja toimintasuunnitelman mukaisessa vaiheessa. 

 



 

9. Savolaisen osakunnan tervahöyryristeily 24-27.7.2025 

Esitys: Risteily pysähtyy Nilsiässä 25.7.2025 ja he toivovat, että raatilaiset olisivat 

esittelemässä Nilsiää. Puheenjohtaja esittää, että valitaan ryhmä esittelijöiksi ja seuraavassa 

kokouksessa mietitään asiakokonaisuudet. 

Keskustelu: Keskusteltiin, että mitä he meiltä odottavat ja voisiko olla tilaisuudessa mukana 

muitakin nilsiäläisiä yhdistyksiä (NPY, Nike). 

Päätös: Päätetään seuraavassa kokouksessa, kun puheenjohtaja on ilmoittanut osakunnalle 

meidän yhteistyömme ja saanut tarkemmat askelmerkit (kelloaika ja kesto). 

 

 

10. Pitäjäläisen kesälehti ilmestyy 28.5.2025 ja näköislehti on ilmaiseksi luettavissa kesän 

ajan. Onko raadilla tarvetta maksulliselle jutulle tai mainokselle? 

Keskustelu: Käytiin keskustelua ilmaisesta kirjoituksesta uuden raadin tiimoilta. 

Päätös: Päätettiin, että Eila ja Piia muotoilevat lehteen tulevan jutun. 

 

 

11.  Osallisuusmallin esittely 

Esitys: Eila esittelee osallisuusmalliluonnoksen  

Keskustelu: Keskusteltiin raadin tulevaisuudesta. Eila kertoi mitä asiasta oli informoitu 

Kuopion palaverissa. Käytäntö ja rahoitus ovat vielä täysin avoinna. Lähidemokratiajaosto 

käsittelee mallia toukokuun kokouksessaan ja uusi valtuusto hyväksyy sen myöhemmin.  

 Päätös: Seurataan tilannetta pöytäkirjoista ja palataan asiaan, kun meillä on päätöksiä. 

 

 

12.  Erätaikamessut 13-15.6.2025 Kuopion raviradalla 

Esitys: Puheenjohtaja on varannut osastopaikan Nilsiän Pitäjäraadille. Tilavuokra on 210 €, 

rakenteita ei tarvita ja sähkö on 100 €. 

Esitys: Sovitaan osallistujat erätaikamessuille, päivittäin tarvitaan min. 3 henkilöä. 

Osallistujia pitäjäraadista, Pajulahden vanhempainyhdistyksestä, Pajulahden 

Kyläyhdistyksestä ja Murtolahden Kyläyhdistyksestä. Mitä materiaaleja messuille halutaan? 

Valmiina on esite Nilsiän yläkoulun erätaitovalinnaisaineesta ja lukion painotuksista. 

Keskustelu: Keskusteltiin edellisen vuoden kokemuksista ja siitä, että mitä me haluamme 

esille messuille ja ketkä osallistuvat messujen esittelijöiksi.  

Päätös: Päätettiin, että Pajulahtelaiset tekevät omat esitteet messuille ja toiminnallisia 

osioita. Tarvitaan selkeä Nilsiän kartta. Eila pyytää kaupungin karttapalveluista kartan. 

Karkkeja tarjottavaksi ja palkinnoiksi lapsille sekä lisäksi erähenkisiä tuotteita. Perjantaina 

esittelijöinä ja osaston rakentajina ovat Eila, Minna-Maarit Launonen (10–14), Ilmo Juutinen 

ja Ossi Karesvuo. Lauantaina Eila, Tiia Huusko (11–15), Annukka Ruotsalainen ja Hanna 

Väänänen. Sunnuntaina Miia Savolainen ja Eila. 

Seuraavassa kokouksessa tarkennetaan vielä esitteet ja messuilla olijat. 

 

13.  Lausunto Kuopion koulu- ja varhaiskasvatuksen verkkoselvityksestä on lähetetty 

kasvun- ja oppimisen lautakunnalle ja uusille valtuutetuille. 

Keskustelu: Käytiin läpi lausunnon osioita ja todettiin, että lausuntojen antaminen on 

tärkeää vaikuttamista.  

 

 

14. Pajulahden vanhempainyhdistyksen yhteistyöpyyntö koskien liikuntatilan paksun 

alastulopatjan hankintaa rikkinäisen tilalle. 

Esitys: Puheenjohtaja esittää, että tehdään yhdessä vanhempainyhdistyksen kanssa 

hankinnasta kirjelmä kasvun- ja oppimisen lautakunnalle. Patjan hinta on noin 2000 €. 



Keskustelu: Keskusteltiin Kuopion kaupungin nihkeydestä hankkia kouluille ja 

päiväkodeille asianmukaisia ja turvallisia välineitä. 

Päätös: Päätettiin, että tehdään yhdessä rehtorin ja vanhempainyhdistyksen kanssa aloite 

patjan hankinnasta ja perustellaan hankintaa turvallisuudella ja työnantajan vastuulla. 

 

 

15. Tiedotettavat asiat 

15.1. Nilsiän taiteiden juhlan tilanne ja raadin rooli (Piia) 

Keskustelu: Piia kertoi, että ohjelma ja esiintyjät ovat muotoutumassa ja raadin rooli on 

yhteistyössä kustantaa esiintyjä max. 1000 €. Raati on tilaisuudessa mukana yhdistystorilla ja 

ohjelmana ainakin hevosen kengän heitto, sekä Piia miettii poninsa tuomista torille. 

15.2. Kuopion kaupungin johtajan allekirjoittama lausunto koskien Valtion tukemien 

maakuntalentojen tilannetta. Markkinaehtoisten lentovuorojen tarjonta ei saa 

vaarantaa maakunnan lentoaseman vuorotarjontaa. 

Eila kertoi kaupunginjohtajan Vaasan kanssa yhdessä tehdystä lausunnosta lentovuorojen 

lisäämiseksi maaseutukaupunkeihin.  

15.3. Sähkökaappien maalaamisen tilanne (Hanna) 

Keskustelu: Hanna kertoi, että yläkoulun ja lukion yhteinen kuvaamataidon opettaja on 

innostunut ideasta ja keskustelua sekä toteutusta jatketaan Hannan johdolla. Maalaaminen 

tulisi tapahtumaan syksyllä 25 ja aiheina olisi luonto (eläimet ja puut/kukat) 

15.3. Terveiset Riistavedeltä koulu- ja varhaiskasvatusverkkoselvityksen infosta sekä 

maaseutuvaikutusten arviointitilanteesta (MVA) (Eila ja Miia) 

Keskustelu: Miia ja Eila kertoivat tilaisuuden kulusta ja ilmapiiristä. Tilaisuus oli 

keskusteleva. Apulaiskaupunginjohtajan ja koulutoimen johtajan kanssa käydyissä 

keskusteluissa tuli esille, että selvitystyö ei ole se, jota viranhaltijat esittävät päättäjille, vaan 

mukana on kaupungin oma selvitys ja tilastot. Illan aikana oli työpaja koskien 

maaseutuvaikutusten arviointia. Osallistujat esittivät ideoita maaseudun elinvoiman ja 

strategian tueksi. Ihmeteltiin sitä, että muutama vuosi sitten tehtiin laajalla kokoonpanolla 

maaseutustrategia, jota vielä täydennettiin Tahkon tilaisuudessa 2024, että mihin se on 

kadonnut/unohtunut. 

 

 

16. Uuden raadin perehdyttäminen 

16.1. Pitäjäraatien toimintasääntöön perehtyminen 

Keskustelu: Eila esitteli vuonna 2021 hyväksyttyä toimintasääntöä. Eila laittaa 

toimintasäännön kaikille raatilaisille muistion liitteenä. 

16.2. Nilsiän pitäjäraadin sisäisiin sääntöihin perehtyminen 

Keskustelu: Eila esitteli Nilsiän pitäjäraadin sisäiset säännöt. Eila lähettää säännöt kaikille 

raatilaisille muistion liitteenä 

16.3. Nilsiän pitäjäraadin vuosikelloon perehtyminen 

Keskustelu: Eila esitteli Nilsiän pitäjäraadin vuosikellon, joka tehdään aina marraskuussa 

toimintasuunnitelman ja talousarvion tekemisen yhteydessä. Eila lähettää vuosikellon kaikille 

raatilaisille muistion liitteenä. 

16.4. Pitäjäraatien yhteiseen vuosikelloon perehtyminen 

Keskustelu: Eila esitteli pitäjäraatien yhteisen vuosikellon. Kokouspalkkiot ja 

matkakorvaukset maksetaan 6 x vuodessa. Puheenjohtajien yhteisiä palavereja pidetään 

kuukausittain. Eila lähettää vuosikellon kaikille raatilaisille muistion liitteenä. 

16.5. Nilsiän pitäjäraadin vuoden 2025 toimintasuunnitelmaan perehtyminen 

Keskustelu: Eila esitteli Nilsiän pitäjäraadin vuoden 2025 toimintasuunnitelman, jonka hän 

lähettää kaikille raatilaisille muistion liitteenä. 

16.6. Nilsiän pitäjäraadin vuoden 2025 talousarvio ja sen seuranta 

Keskustelu: Eila esitteli Nilsiän pitäjäraadin vuoden 2025 talousarvion ja sen seurannan, 



jonka hän lähettää kaikille raatilaisille muistion liitteenä. 

16.7. Pitäjäraatien mittarit 

Keskustelu: Pitäjäraadeilla on määrälliset mittarit ja ne pitää palauttaa täydennettynä 

toimintakertomuksen mukana. 

16.8 Pitäjäraadin jäsenten erillistehtävät: valitaan puheenjohtajan ja 

varapuheenjohtajan lisäksi sihteeri, talousseurantavastaava, viestintävastaavat ja 

häiriötilannevastaava 

Valitaan uuden raadin järjestäytymiskokouksessa 

 

 

17. Muut esille tulevat asiat 

17.1. Rantapuiston valmistujaiset 

Rantapuisto on pitkällinen raadin ja Niken ponnistuksen tulos. Rantapuisto valmistuu 30.6.25 

mennessä. Eila ottaa yhteyttä Ville-Veikko Pääkköseen, että suunnitteleeko kaupunki jotakin 

ohjelmaa. Käsitellään tarkemmin seuraavassa kokouksessa. 

17.2. Suunnistuksen MM-kisat – raati 

Haluaako raati näkyvyyttä tai jotakin roolia kisoihin. asiasta pitää keskustella Nilsiän 

Nujakan suunnistusjaoston kanssa. Sovitaan tarkemmin seuraavassa kokouksessa. 

17.3. Terveiset Palonurmen ”mitä meille nyt kuuluu”-palaverista 

Paikalla oli raadista Eila ja Piia. palonurmelaisia oli runsaasti ja muita osallistujia oli 

Muuruvedeltä, Suonenjoelta ja Pohjois-Savon Kylät ry:sta. Huoli on suuri koululaisten ja 

päivähoitolasten tulevaisuudesta ja Kuopion kaupungin järjestelyjen epävarmuudesta.   

 

 

18. Seuraavasta kokouksesta päättäminen ja päätetään samalla kaikki syksyn kokoukset. 

Seuraava kokous, joka on samalla uuden raadin järjestäytymiskokous, päätettiin pitää 4.7.25 

klo 17.30 asukastuvalla, Nilsiäntie 78. 

Syksyn kokoukset päätettiin pitää seuraavasti: 6.8, 3.9, 8.10, 5.11 ja 10.12. 

 

 

19. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.10 ja kiitti osallistujia aktiivisesta keskustelusta sekä 

sujuvasta päätöksenteosta. 

 

  

Eila Tolppanen, pj./sihteeri 

 

 

Pöytäkirjan tarkastajat: tarkistettu 17.5.2025 

 

Ossi Karesvuo     Kalevi Launonen  


